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    1.- Proposta avançar el ple ordinari  
 
    2.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
        l’acta de la sessió anterior. 
 
    3.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
       dels acords de la Junta de Govern 
 
    4.- Medalla de la Vila a Josep Gibert Clols 
 
    5.- Delegació a la Diputació cobrament taxes  
        per obertura de rases 
         
    6.- Adjudicació provisional instal·lacions de  
        plaques fotovoltaiques en espais públics 
 
    7.- Text refós  P.E. assignació ús educatiu a  
         equipament municipal 
 
    8.- Assumptes sobrevinguts 
  
    9.- Suggeriments i preguntes 
 - Mercè Custodio   

   Interventora acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 

1.- PROPOSTA D’AVANÇAMENT DEL PLE ORDINARI 
 

ATÈS que per acord de  l’Ajuntament en Ple del dia 3 de juliol de 2007, s’establi la periodicitat 
de les sessions ordinaris del plenari de la Corporació, fixant que serien a l’últim dimarts de 
cada mes, a les 21 h, a excepció del període vacacional del mes d’agost i mesos de juliol i 
desembre que es podrà avançar la data er causa de vacances o festes. 
Vist que el Ple de març cau en plena setmana santa i veient-se convenient avançar la sessió 
del ple sense que aquest perdi el caràcter d’ordinari. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
Avançar la celebració del Ple ordinari de març, al dimarts dia 23 a la ,mateixa hora. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
El Sr. Alcalde intervé per llegir la següent declaració d’institucional: 
 



“Davant la decisió de la multinacional japonesa Sony de vendre el centre logístic de Castellar 
del Vallès al fons d’inversió Praedium i externalitzar els seus serveis logístics a l’operador 
francès CEPL, l’Ajuntament vol manifestar el seu neguit pel futur dels 96 treballadors que 
composen la seva plantilla i lamentem la situació d’incertesa i intranquil·litat que s’ha creat 
entre les famílies dels afectats. 
Per aquesta raó, demanen als responsables de Sony que l’operació es faci amb la màxima 
transparència i cercant l’acord amb els representant legítims dels treballadors. 
Emplacen a la direcció de Sony a obrir una taula de negociació amb el comitè d’empresa per 
tal de donar garanties suficients de que, tal i com ha assenyalat públicament, no s’acomiadarà 
a cap treballador i es mantindran les actuals condicions laborals. 
Entenem que l’actual context de crisi econòmica obliga a les empreses a prendre determinades 
decisions per garantir la seva viabilitat. No obstant, aquestes decisions s’han de prendre 
atenent els drets dels treballadors afectats. 
El centre logístic de Sony, en funcionament des de el mes de setembre de 1993 al polígon del 
Pla de la Bruguera, ha esdevingut una de les empreses emblemàtiques de Castellar del Vallès. 
A més, davant l’actual conjuntura del mercat laboral és fonamental preservar el màxim 
nombre possible de llocs de treball. 
Desitgem que aquesta operació serveixi pels complir els objectius que ha manifestat la direcció 
de Sony -mantenir l’ocupació i les condicions laborals- i no sigui una maniobra per 
desprendre’s d’una part de la seva plantilla.” 
 

2.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  
     ANTERIOR. 
       

Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

3.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
      LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 90 del dia 17 de febrer al 187 del dia 15 de març de 
2010. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions del 
dia 23 de febrer, 2, 9, i 16 març de 2010. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
 4.- MEDALLA DE LA VILA A JOSEP GIBERT CLOLS 
 
Vista la proposta  que ha elaborat la Comissió d’Honors i Distincions, d’elevar al ple municipal 
la concessió de la medalla de la Vila al senyor Josep Gibert Clols, per la seva tasca humana,  
docent i professional com a paleontòleg. 
Vist el que estableix l’article 19 del Reglament municipal d’Honors i Distincions aprovat per 
aquest Ajuntament Ple, en sessió del dia 27 de juny de 2006. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
Atorgar   al senyor Josep Giberet Clols la medalla de la Vila, en reconeixement als mèrits 
acreditats a l’expedient, per la seva dilatada labor científica. 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde defensa la proposta dient que la medalla de la Vila és la màxima distinció que 
el poble de Castellar atorga a totes aquelles persones mereixedores del nostre més profund 
reconeixement. I, avui, a consideració del plenari, a proposa de la Comissió d’Honors i 
Distincions, portem a aprovació aquesta distinció honorífica a títol pòstum pel Doctor Josep 
Gibert.  
Gràcies al seu treball investigador ha quedat patent la presència d’homínids al sud de la 
Península Ibèrica fa més d’1’3 milions d’any al municipi d’Orce i Cueva Victòria a Categena. 



Això implica que la migració d’Àfrica cap a Europa dels primers pobladors homínids es va 
realitzar a través de l’estret de Gibraltar, una tesis que actualment està plenament acceptada, 
encara que va xocar frontalment amb part del status quo de la paleontologia de l’època.     
En resum, estem davant d’una carrera científica que consta de la publicació de 181 articles, un 
parell de llibres i va ser editor i coeditor de 6 monografies i de la seva feina com investigador a 
l’Institut de Paleontologia Miquel Crusafont de Sabadell.  
Hem destacat la seva faceta científica, plena d’èxits, avances i descobertes, que va generar 
també agries polèmiques, però no podem perdre de vista, que la seva generositat va superar 
l’àmbit del coneixement. El Josep no va ser un desconegut pel nostre poble, no va ser un 
científic aïllat en la seva torre de marfil, autista al que passava al seu voltant, sinó que una de 
les constants en la biografia és la implicació en moviments polítics i socials, des de la seva 
militància en el moviment antifranquista o la seva participació en els incipients moviments 
d’associacions de pares a les escoles del municipi.  
Abans de passar a la votació, m’agradaria donar les gràcies a la seva família, a la Pepa Beotas, 
i al seus fills, el Lluís, la Patxu i la Blanca. Durant aquest 2010 organitzarem un acte solemne 
d’entrega de la medalla de la vila al Doctor Gibert. 
S’obre un torn d’intervencions amb el Grup de CiU i la Sra. Mercè Carbones  que diu: el Sr. 
Josep Gibert, un home treballador, coherent, honest, solidari, que estimava i respectava la 
natura, d’una gran humanitat i un gran científic rigorós i tenàs, que tenia passió per saber i pel 
coneixement. L’any 2007 es va proposar es de l’Ajuntament que el proper any 2008 fós 
distingit a títol pòstum per la seva vinculació a Castellar durant més de 30 anys i per la seva 
trajectòria professional. L’any 2008 es va desestimar davant la necessitat de donar la medalla   
als Bombers de Castellar, que suposà la concessió del títol de fill predilecte a en David. En la 
reunió de Comissió d’Honors i Distincions, el febrer proppassat, s’ha tornat a reprendre el 
projecte de concessió de la medalla de la Vila a en Josep Gibert, i que a dia d’avui, en aquest 
Ple es presenta a aprovació. Des del grup municipal de CiU  oferim tot el nostre suport i 
col·laboració per tot el que faci falta per poder portar a terme aquesta concessió la propera 
tardor. 
El Sr.  Marti Llobet pel grup de l’Altraveu intervè dient que deia el Josep Gibert en un 
Artilletres que la descoberta de l'Home d'Orce li havia canviat la vida. La seva vida, la dels 
seus col·laboradors i també la de la paleontologia europea d'aquell moment. Aquell petit fòssil   
de Venta Micena ha sacsejat durant tres dècades el món científic. El món polític tampoc no en 
va quedar el marge. La caixa dels trons que es va obrir encara ara no està del tot tancada. El 
Josep Gibert però, tossut, ferm, convençut que acabaria tenint la raó va seguir fent feina amb 
ho sense ajuda institucional. Finalment el temps i la comunitat científica li han donat la raó. La 
Generalitat de Catalunya li va donar la medalla Narcís Monturiol al mèrit científic. També és 
just que nosaltres li reconeixem la feina feta. com a científic i com a persona que sempre va 
defensar amb fermesa i convicció, sense dogmatismes, allò que creia, per això ho votarem 
favorablement. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer es manifesta a favor de la proposta ja que pensem que es 
mereix la medalla de la Vila per l’aportació científica com a professional portant el nom de 
Castellar a reu del mon i també com a persona. Els valors polítics i socials que sempre havia  
defensat havien guiat la seva vida i la seva manera de fer i de ser, plena de coherència fins al 
final. Per aquesta motius i per la seva vinculació a Castellar considerem plenament merescuda 
la concessió de la medalla de la Vila al Dr. Josep Gibert. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
        5.-  DELEGACIÓ A LA DIPUTACIÓ COBRAMENT TAXES PER OBERTURA DE  
              RASES 
 
VIST el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, atribueix als municipis les facultats de gestió, liquidació, 
inspecció i recaptació dels tributs i altres ingressos de dret públic, la titularitat dels quals els hi 
correspon. 



ATESA la complexitat que la realització d'aquestes tasques comporta, i també, la seva 
rellevància dins del més ample àmbit de la Hisenda Local, aconsella en el moment present, la 
utilització de fórmules que permetin una eficaç i adequada execució i exercici de les potestats 
de gestió i recaptació esmentades, dins dels sistemes que per a aquest fi preveu la normativa 
local aplicable. 
VIST l'interès que representa per a aquesta Corporació la gestió i la realització adequada de 
les funcions atribuïdes, i atès que la Diputació de Barcelona va crea en el seu dia un 
Organisme de Gestió Tributària que té com a missió específica realitzar les funcions de gestió, 
liquidació, recaptació i inspecció de tributs locals i altres ingressos de dret públic per delegació 
o encàrrec de les entitats locals de la província, es considera convenient procedir a la 
delegació d'aquestes a l'empara del que es preveu als articles 7.1 i 8.4 del Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat per reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
article 106.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local i article 
8.b) del Reglament General de Recaptació aprovat per R.D. 939/2005, de 29 de juliol. 
En virtut de això, es proposa al ple de la Corporació l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Delegar en la Diputació de Barcelona, a l’empara del que preveu l’article 7.1 del 
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per reial decret legislatiu 
2/2004, de 5 de març, les funcions de recaptació dels ingressos de dret públic, que a 
continuació s’especifiquen: 
I.- Costes judicials derivades de procediments contenciós-administratius 
Les funcions que en relació a la recaptació es deleguen són: 
 Notificació de la provisió de constrenyiment dictada per l'Ajuntament 
 Recaptació dels deutes en període executiu 
 Liquidació d'interessos de demora 
 Resolució dels expedients de devolució d'ingressos indeguts 
 Resolució dels recursos que s'interposin contra els actes anteriors 
 Qualsevol altre acte necessari per a l'efectivitat dels anteriors 

 
SEGON.- Delegar en la Diputació de Barcelona les facultats de gestió i recaptació que a 
continuació es detallen, en relació als ingressos de dret públic que es  
relacionen: 
I.- En relació a l’ordenança fiscal A16, reguladora de la taxa per l'obertura de rases i 
sondatges en terrenys d'ús públic i qualsevol remoguda en la via pública del paviment o les 
voreres: 
Les funcions que en relació a la gestió i recaptació es deleguen són: 
· Concessió i denegació d'exempcions i bonificacions 
· Realització de liquidacions per determinar els deutes tributaris 
· Elaboració i emissió de padrons i documents cobratoris 
· Pràctica de notificacions col·lectives en valors-rebut i notificacions individuals en les 

liquidacions per ingrés directe 
· Dictar la provisió de constrenyiment 
· Recaptació dels deutes, tant en període voluntari com executiu 
· Liquidació d'interessos de demora 
· Resolució dels expedients de devolució d'ingressos indeguts 
· Resolució dels recursos que s'interposin contra els actes anteriors 
· Qualsevol altre acte necessari per a l'efectivitat dels anteriors 
TERCER.- Especificar que, en relació als acords municipals adoptats en aquesta data,  relatius 
a la delegació en la Diputació de Barcelona de facultats de gestió i recaptació d’ingressos de 
dret públic, l’Ajuntament es reserva la facultat de realitzar per si mateix i sense necessitat 
d’avocar de forma expressa la competència, les facultats d’aprovar determinades actuacions 
singulars de recaptació, concedir beneficis fiscals, realitzar liquidacions per determinar els 
deutes tributaris o aprovar l’anul·lació, total o parcial, de les liquidacions, respecte d’alguns 
dels tributs o ingressos de dret públic la gestió dels quals ha estat delegada en la Diputació de 



Barcelona, quan circumstàncies organitzatives, tècniques, o de distribució competencial dels 
serveis municipals, ho facin convenient. 
QUART.- L'Ajuntament podrà convenir amb l'Organisme de Gestió Tributària de la Diputació 
de Barcelona, la realització d'actuacions de recaptació procedents, respecte a d'altres 
conceptes diferents dels assenyalats als punts 1 i 2, amb subjecció als criteris emanats per la 
Junta de Govern de l'ORGT. 
CINQUÈ.- Per a la realització i execució de les funcions delegades, la Diputació de Barcelona 
s'atendrà a l'ordenament local, així com a la normativa interna dictada per aquesta, en virtut 
del que preveu l'article 7.3 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat 
per reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març i de les seves pròpies facultats 
d'autorganització per a la gestió dels serveis atribuïts. 
SISÈ.- La durada o termini per al qual s'acorda la present delegació de funcions s'estableix en 
un període de dos anys, prorrogable per reconducció tàcita d'any en any, la qual es produirà, 
llevat que qualsevol d'ambdues administracions acordin deixar sense efecte l'esmentada 
delegació, el que haurà de notificar-se en un termini no inferior a sis mesos abans del 
cessament. 
SETÈ.- L'Ajuntament podrà emanar instruccions tècniques de caràcter general i recavar, en 
qualsevol moment informació sobre la gestió, en els terminis previstos a l'article 27 i 
concordants de la Llei 7/85, de dos d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 
VUITÈ.- La prestació dels serveis que es derivin de la delegació de funcions que contempla la 
present resolució, comportarà l'aplicació de la taxa establerta a l'Ordenança fiscal de 
l'Organisme de Gestió Tributària, que estigui vigent en el moment de realitzar les actuacions; 
sense perjudici del que puguin establir les disposicions transitòries de la mateixa, en cas que 
es modifiqui. 
NOVÈ.- Aprovar la minuta de conveni annexa, a subscriure entre l'Ajuntament i la Diputació 
de Barcelona. Facultar a l'Alcalde per a la seva signatura. 
DESÈ.- El present acord haurà de notificar-se a la Diputació de Barcelona, als efectes que, 
per la seva part, es procedeixi a l'acceptació de la delegació ara conferida. 
ONZÈ.- Un cop acceptada la delegació per la Diputació de Barcelona, el present acord es 
publicarà al Butlletí Oficial de la Província, i en el de la Comunitat Autònoma per a general 
coneixement, d'acord amb el previst a l'article 7.2 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat per reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el regidor Oscar Lomas,  PSC, i diu que portem a  aprovació la delegació 
del cobrament de la taxa d’obertura de rases a l’ORGT de la DIBA. 
Aquesta taxa, per l’obertura de sondatges o rases en terrenys d’ús públic, afecta únicament a 
les empreses subministradores de serveis, (gas, electricitat, telefonia,...) 
Aquest tipus d’actuacions generen un doble fet imposable, d’ una banda la liquidació de l’ICIO i 
la seva corresponent taxa, i d’altre banda, la liquidació de la taxa d’obertura de rases. 
Referent a les primeres, la gestió està delegada a la ORGT, mentre que les segones no. Això 
provoca que el contribuent tingui que dirigir-se a dos llocs diferents (l’oficina de recaptació i la 
tresoreria municipal respectivament) per satisfer les diferents liquidacions. 
Per evitar aquests desplaçaments innecessaris, i d’acord amb la recomanacions del 
responsable d’organització de l’Ajuntament, es proposa delegar el cobrament d’aquesta taxa a 
l’ORGT. 
D’aquesta manera, el contribuent tan sols s’haurà de dirigir a un únic punt per poder fer front 
a les diferents liquidacions generades fruit de la seva actuació, essent més eficaç i eficient la 
gestió del cobrament. 
En torn d’intervencions el Sr. LLuís López,  per CiU, diu el seu grup sempre ha defensat el 
sistema que hi havia abans, un sistema més proper a la ciutadania, que tenia un èxit de 
recaptació, en el seu moment, superior al de la Diputació. No descobriré res de nou si dic que 
per nosaltres, aquest sistema no és l’ideal.  
Habitualment hem votat en contra de tots acords que fan referència a la gestió, cobrament de 
tributs, delegacions de la Diputació, llevat d’una proposta de reserva de facultats vista la 



necessitat observada que aquesta delegació a la Diputació no fos plena i de poder tenir 
l’Ajuntament un cert marge d’actuació en la gestió del tribut. 
Aquesta proposta és ja la tercera ampliació de les delegacions a la Diputació de Barcelona, i 
com que es una ampliació més i nosaltres és un sistema que no hi estem a favor, al no estar-
hi convençuts el nostre vot serà negatiu 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer intervé dient que ja des de l’inici vam manifestar que aquest 
no és el model de gestió de recaptació que nosaltres considerem més idoni, per nosaltres, 
delegar tota la recaptació a la Diputació representa més cost per part de l’Ajuntament i menys 
avantatges de cara als contribuents i als ciutadans. Aquesta delegació que es presenta avui és 
una més dins del paquet, ja que pràcticament tot està delegat a la Diputació. Hem defensat 
l’opció de que la major part de la gestió tributària es podria fer des de l’Ajuntament amb el 
personal i els mitjans de l’Ajuntament i això representaria menys cost per l’Ajuntament del 
que costa ara i només passar a la Diputació aquells temes que si representarien més problema 
de gestionar per l’Ajuntament com podrien ser les multes o el cobrament d‘executiva, per tant 
i seguint aquest criteri hi votarem en contra. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DOTZE  (12) dels regidors del PSC i de l’Altraveu                                     
Vots en contra: VUIT     (  8) dels regidors de CiU i ERC     

                    Abstencions   :  UNA      ( 1) del regidor no adscrit 
 
 6.- ADJUDICACIÓ PROVISIONAL INSTAL·LACIÓ DE PLAQUES  
                FOTOVOLTAIQUES EN ESPAIS PÚBLICS 
 
ATÈS la normativa vigent en matèria d’obres i contractació Administrativa, en especial, la llei 
30/2007, de Contractes del Sector Públic; les lleis 7/1985, de 2 d’abril, Llei de Bases de Règim 
Local, i 8/1987, de 15 d’abril, de Règim Local de Catalunya; i el Reglament de contractes de 
les Administracions Públiques, aprovat per Reial Decret, 1098/2001, de 12 d’octubre, així com 
els plecs de clàusules administratives generals, aprovats per la Corporació, aquests darrers en 
allò que no s’oposin a la LCSP. 
Vista la conveniència de contractar el servei que té per objecte la concessió de domini públic 
sobre edificis municipals per a la construcció de plantes de plantes de producció d’energia 
elèctrica fotovoltaica 
Vista la convocatòria del procediment obert iniciat per adjudicar aquest contracte per acord del 
Ple del dia 17 de novembre de 2010.  
Vistes les ofertes a partir de l’edicte publicat al BOP número 9  del dia 11 de gener 2010, que 
son: 
ALMO INSTAL.LACIONS SL-INSTAL.LACIONS FERRES.L. 
FARMONT SL. 
UTE SECE S.A./GRUPOTEC 
ABAST ENERGIA NATURAL, SL 
SERVIAL OBRES I SERVEIS SL 
APLIR (APLICACIONES DE INDUSTRIAS RENOVABLES, SA) 
ATÈS el que disposa el plec de condicions, article 14.2,  que l’adjudicació provisional haurà de 
notificar-se als licitadors i ser objecte de publicació en el perfil de contractant  i que no podrà 
elevar-se a definitiva fins que no hagin transcorregut en tramitació ordinària 15 hàbils a 
comptar des del següent al de la data de l’esmentada publicació. Durant aquest termini per a 
l’adjudicació definitiva, l'adjudicatari provisional haurà de presentar la documentació 
justificativa del dipòsit de la garantia definitiva i de trobar-se al corrent en el compliment de 
les seves obligacions tributàries i amb la Seguretat Social. També qualsevol altre document 
acreditatiu de la seva aptitud per contractar o de l'efectiva disposició dels mitjans que 
s’hagués compromès a dedicar o adscriure a l'execució del contracte.  



Vist l’informe tècnic, i vista la proposta  de la mesa de contractació a favor de l’empresa més 
avaluades en el procés de selecció, d’acord amb els plecs de condicions econòmics 
administratius aprovats.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Adjudicar provisionalment el contracte de la concessió de domini públic sobre 
edificis municipals per a la construcció de plantes de plantes de producció d’energia elèctrica 
fotovoltaica, en els següents espais i a les empreses que es relacionen , amb les condicions 
que han presentat en les seves ofertes , indicant  el preu de cànon fix, IVA  exclòs, i la el 
cànon variable .  
-  Bloc 1 Espai Tolrà.  ABAST ENERGIA NATURAL, SL                     1’50€/ 6%  
-  Bloc 2 Via Pública.  APLICACIONES DE INDUSTRIAS RENOVABLES SA.      1’50 €/5’8% 
-  Bloc 3 Centre de serveis. ABAST ENERGIA NATURAL, SL                          4,00 €/6% 
-  Bloc 4  Bombers. APLICACIONES DE INDUSTRIAS RENOVABLES SA          1’50€/5’8% 
-  Bloc 5 Pavelló Pedrosa. APLICACIONES DE INDUSTRIAS RENOVABLES SA 1’50€/5’8 
-  Bloc 6 Pistes d’atletisme. ABAST ENERGIA NATURAL, SL                          2,00€/6%   
-  Bloc 7 Pavelló Puigverd. APLICACIONES DE INDUSTRIAS RENOVABLES SA 
                                                                                                             1’50€/5’8% 
-  Bloc 8 Dipòsit Canyelles. ABAST ENERGIA NATURAL, SL                          3’40 €/6% 
-  Bloc 9 Dipòsit Sot de Goleres. ABAST ENERGIA NATURAL, SL                   2’50€/6% 
 
SEGON.- Requerir al contractista adjudicatari  que dipositi la garantia definitiva que s’eleva al 
5 % del valor del domini públic ocupal, en la forma i termini fixat en el plec de condicions. 
Igualment haurà de dipositar la garantia complementària que s’eleva al 2% del pressupost de 
les instal·lacions, IVA exclòs, amb les mateixes formalitats i terminis. En annex informe amb el 
càlcul de les garanties. 
TERCER.- Publicar  l’adjudicació provisional  en la web municipal, perfil del contractant, 
atorgant un termini de 15 dies hàbils  a partir d’aquesta  publicació, per presentar al·legacions 
o reclamacions, transcorregut aquest termini  s’atorgarà la proposta d’adjudicació definitiva, si 
s’escau. 
QUART.- Facultar a l’Alcalde per a l’adjudicació definitiva del contracte 
CINQUÈ.- Notificar aquest acord a tots els licitadors als efectes que puguin presentar la 
documentació preceptiva o les al·legacions que estimin convenient en els terminis indicats 
anteriorment, advertint que l’acte és de tràmit i no és definitiu. 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alexi Canalis, regidor de Medi Ambient, PSC, defensa la proposta tot dient que  eren 
objecte d’aquest concurs nou cobertes amb una suma total de 12.890 m2. Ha estat un procés 
llarg i de molta feina, s’han presentat sis empreses de les que se n’han seleccionat dues.    
Per acabar vull dir que l’Ajuntament de Castellar del Vallès està especialment compromès amb 
el Medi Ambient, però ha estat durant la present legislatiu que s’ha prés la decisió política 
d’apostar de manera decidida per fer polítiques de foment de l’estalvi energètic i d’ús eficient 
de l’energia. Bona mostra d’això ha estat que els darrers dos anys i mig, l’equip de govern ha 
impulsat per una banda l’adhesió  al pacte d’alcaldes de l’unió europea pel canvi climàtic, 
d’altra banda, també en el ple del mes de desembre, es va aprovar el pla d’acció energia 
sostenible local. Apart també, s’han elaborat auditories energètiques a diferents dependències 
municipals i centres escolars i a més a més a través de la inversió del fons estatals d’inversió 
local del 2009 i amb altres recursos propis s’ha invertit  més de mig milió d’euros en mesures 
d’estalvi i millora de l’eficiència energètica tant en enllumenat públic om en dependències 
municipals. Ara, amb aquesta adjudicació fem un pas més endavant, òbviament aquesta 
vegada amb col·laboració de l’iniciativa privada impulsarem per primera vegada en el nostre 
municipi, la generació energètica a gran escala. 
Així doncs amb aquesta iniciativa reforcem el compromís d’aquest Consistori pel medi ambient 
i per l’ús de les energies renovables com a única opció viable per a garantir la sosteniblilitat 
del subministrament energètic de cara al futur. 



S’obra un torn d’intervencions, per CiU intervé la Sra. Gemma Perich dient que es positiu 
l’inici de politiques mediambiental com aquesta i per això el nostre vot serà favorable i per 
tant pensem que així ajudem o recolzem en politiques mediambientals.  
Per l’Altraveu, el Sr. Marti Llobet dient que finalment la licitació per a l’explotació de les 
cobertes per a generació d’energia solar fotovoltaica s’ha pogut resoldre de manera positiva. 
Allò que va començar amb titulars a L'Actual abans d'aprovar-se, que han calgut modificacions 
i esmenes on hem pogut participar, ja ho tenim apunt perquè tiri endavant. 
Des de l’Altraveu, ens alegrem que s’hagi pogut donar sortida i que a través d’aquesta 
iniciativa el municipi de Castellar pugui tenir centrals generadores d’energia mitjançant fonts 
renovables.  
Amb la instal·lació d’aquestes centrals aconseguirem una potencia instal·lada que rondarà els 
500 kWp(pic) i ens apropem doncs  a la potència prevista per al 2020 segons el Pla d’Acció 
Energètica aprovat en el ple novembre de 2009, tot i que voldríem saber quin tan per cent 
representa per poder avaluar com avança el Pla. 
Entenem que això és un primer pas que tindrà continuïtat al llarg dels pròxims anys, i sempre 
podreu comptar amb la participació de l’Altraveu per a recolzar aquest tipus d’iniciatives.  
Reconeixem el gran esforç que s’ha fet, doncs treure una licitació d’aquestes característiques 
requereix temps i personal tècnic dedicat, és per això que convidem a l’equip de govern a 
estudiar altres fórmules que actualment s’estan duent a terme a municipis per al lloguer de 
cobertes que permeten alleugerir la càrrega de treball  del propi ajuntament( tenim com per 
exemple la  licitació que de l’Institut Català de Finances està duent a terme en equipaments de 
la generalitat com escoles, CAPS, etc. Es per tot això, que el nostre vot serà favorable. 
Finalment el Sr. Jordi Permanyer,  per ERC intervé i diu que se n’alegren que finalment es 
porti a aprovació l’adjudicació d’ questa licitació per a l’explotació de cobertes per a generació 
d’energia solar fotovoltaica. També volem recordar  que aquesta aposta pel medi ambient no 
ha començat en aquesta legislatura, en tot cas podríem dir que en aquesta legislatura es 
continua amb el compromís i amb la feina feta amb el medi ambient. El nostre grup li donarà 
suport i ens agradaria que el proper pas de l’equip de govern apostant pel medi ambient fós 
retornar a la proposta que es va fer des d’Esquerra Republicana d’anar instal·lant en edificis 
municipals progressivament les calderes de biomasa. 
En torn de replica el Sr. Aleix Canalis, PSC, intervé dient que es continuarà treballant en 
aquesta línia     
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
         7.- TEXT REGÓS P.E. ASSIGNACIÓ ÚS EDUCATIU A EQUIPAMENT  
               MUNICIPAL 
 
El Sr. Alcalde intervé dient que previ a les intervencions dels diferents grups municipals la 
Federació d’Associacions de Mares i Pares d’Alumnes de Castellar vol formular una pregunta 
sobre el tercer IES. Des de Secretaria s’ha entès que aquesta pregunta enllaçava amb la 
tramitació urbanística del text refós del Pla Especial per assignar l’ús educatiu a la parcel·la de 
la Ronda del Cosidor, i per tal convidem a la Sra. Lucia Bulete  perquè formuli la seva 
intervenció: 
LA Sra. Lucia Bulete, dona lectura al seu escrit: 
“Que la Federació d’Associacions de Mares i Pares d’Alumnes de Castellar representa a totes 
les famílies dels alumnes escolaritzats a Castellar, ja que totes les Ampa de tots els centres 
d’ensenyament en formen part. L’augment d’alumnes a partir del curs 2012/2013, que no 
només es consolida, sinó que cada dos anys augmenta en un grup més. Necessita la previsió 
d’un IES suplementari a partir d’aquest curs. Ens preocupa la manca de places per a batxillerat 
i cicles formatius. Cal tenir en compte que enguany s’inicia una nova línia d’ESO a l’escola 
Immaculada que necessitarà una sortida cap a l’ensenyament postobligatori. D’altra banda, el 
fet que els nostres alumnes hagin de marxar cap a d’altres ciutats més o menys properes 
dificulta la continuïtat dels estudis d’aquests alumnes i agreuja la situació econòmica de les 
famílies, sobretot en moments de crisi com el que estem patint. Ens afecta la manca en 



l’oferta de cicles formatiu, només en tenim un d’administratiu, de grau mitjà i cap de superior, 
fet que obliga als nostres joves a marxar fora de Castellar o bé a deambular pels carrers sense 
cap tipus de formació ni obligació, amb la conseqüent problemàtica social que això comporta a 
mig i llarg termini i la dificultat que planteja en la cohesió social i el sentiment d’identitat 
d’aquests joves amb Castellar. No tenim intenció de crear cap alarma social, però tots 
recordem les dificultats que ja varem patir amb la massificació de l’IES Castellar o els fets de 
setembre de 2003. És per tot allò exposat, que com a Federació d’Associació de Mares i Pares 
d’Alumnes creiem necessària la posada en marca del tercer IES dels curs 2012-2013, amb 
l’ampliació de cicles formatius pertinents. Per això demanem: Saber quin és el posicionament 
dels grups representats en aquests consistori en la demanda d’aquest tercer IES. Saber com 
es pensa encarar la negociació amb el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya  
per assegurar els terminis i l’oferta educativa necessària.” 
 
Tot seguit es l’Alcalde disposa que es reprengui el tractament en la sessió de la proposta que 
es recull a continuació: 
Vist el projecte, redactat per tècnics municipals,  de pla especial d’assignació d’ús al solar 
qualificat d’equipament situat a la Ronda Cosidor amb la clau C0, sense ús determinat, per tal 
d’assignar-li un ús educatiu donada la demanda i necessitats existents a la població.  
Atès que el projecte redactat per tècnics municipals  conté tota la documentació requerida per 
la legislació urbanística i sectorial i inclou l’informe ambiental. 
Vistos els articles 8.5 del TRLU i 23 del Reglament de la Llei d’urbanisme en relació a la 
convocatòria de la informació pública. 
Vist l’informe jurídic emès a l’efecte. 
Vist que la Junta de Govern Local ha aprovat inicialment, per delegació de l’Alcalde, en acord 
del 16 de juny, l’expedient i que aquest s’ha exposat al públic, a partir de l’edicte publicat en 
el Butlletí oficial de la Província núm. 156 del dia 1 de juliol sense que s’hagi rebut cap 
al·legació o reclamació, tal com s’acredita en el certificat de Secretaria. 
Vist que per acord de l’Ajuntament en Ple del dia 29 de setembre de 2009, s’aprovà de 
manera provisional. 
Vist que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, del 17 de desembre de 2009, no 
aprovà la proposta, perquè afectava una porció de sistemes d’espai lliures. 
Vist que s’ha redactat un nou text, a on  s’ajusta el Pla Especial als límits de la parcel·la 
d’equipament, que té una superfície de 7.127,62 m2. 
Vist l’informe dels Serveis Territorial d’Educació del dia 19 de febrer de 2010, favorable a 
aquest nou text del Pla Especial, ja que permet la construcció d’un institut 3/2, amb una 
superfície superior als mínims establerts en els “criteris per a la construcció de nous edificis 
per a centres públics” pel Departament d’Educació. 
L’Ajuntament Ple    
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar el text refós del pla especial d’assignació d’ús al solar qualificat 
d’equipament situat a la Ronda Cosidor. 
SEGON.- Traslladar  l’expedient a la Comissió de Barcelona per a la seva aprovació definitiva. 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde  intervé tot dient que sobre la primera pregunta que em formula comentar-li que 
el posicionament de l’equip de govern és inequívoc en aquest sentit. Ara fa uns mesos vam iniciar 
els tràmits necessaris per tal de qualificar la parcel·la de la Ronda del Cosidor.  
 Què és el que hem fet fins ara?   

- amb els Serveis Territorials d’Educació es va consensuar una possible ubicació pel tercer IES 
(tal com consta en els diferents informes favorables que ha signat el Cap de la Secció d’Obres i 
Manteniment dels SSTT).  
- L’Ajuntament va encarregar un estudi geotècnic per tal de veure si el material de terreny era 
l’adequat, el resultat del qual és positiu.  

- Aquesta proposta es va presentar en els diferents òrgans de participació de la comunitat 
educativa: Comissions Mixtes i Consells Escolars. Aquests últims es va tractar ja en la del 15 de 



novembre de 2007, el 28 de novembre de 2008 o el 12 de març de 2009, entre d’altres, i tal i 
com es recull en les actes de les reunions.   
- A nivell tècnic es prepara tota la documentació corresponent per iniciar els tràmits del Pla 
Especial. S’utilitza com a referent el plànol del text refós del Pla General, la superfície del qual 
dóna 9.888 metres quadrats que coincideixen amb un antic topogràfic encarregat per l’antic 
arquitecte municipal Josep Castellà.    
- Per Junta de Govern Local es va fer una primera aprovació inicial en data de 16 de juny de 
2009. 
-  Per cert, no es va presentar cap al·legació a l’acte administratiu d’informació pública. 
-  En el ple ordinari de setembre de 2009 es va procedir a l’aprovació provisional. 
- L’aprovació definitiva s’havia de realitzar en la Comissió d’Urbanisme de Barcelona a finals 
d’any, si bé en el si d’aquesta comissió s’aprecia que hi ha una incongruència entre els metres 
quadrats que apareix en el Pla Especial i els que apareixen en el Pla General. Aquesta 
incongruència es deu a què els metres quadrats reals cedits en el marc del Pla Parcial de la Soleia 
del Cosidor de l’any 1997, varen ser 7.127 metres quadrats. Es detecta, doncs, un problema de 
base cartogràfica, i finalment la Comissió d’Urbanisme de Barcelona es decideix suspendre la 
tramitació fins a resoldre el problema. 
- Es demana, doncs, a l’Ajuntament que resolgui el problema originat pels metres quadrats a 
través d’un text refós, que és el sistema habitual (entre 2003 i 2006 se n’han tramitat fins a 9 
diferents), sempre i quan els SSTT d’Educació ho vegin bé, és a dir, que continuïn considerant la 
parcel·la, tot i la reducció de metres, com a òptima per tal d’ubicar-hi un centre educatiu.  
- Celebrem reunió amb la cap dels SSTT d’Urbanisme de la Generalitat del Vallès i Maresme, la 
senyora Rosa Vilella, informant dels canvis introduïts i també rebem el nou informe de SSTT 
d’Educació donant el seu vist-i-plau el 26 de febrer. 
- Portem a aprovació a dia d’avui el text refós, en el ple del mes de març, i esperem aprovar-lo, 
tal i com es va aprovar el tràmit anterior.  
- Si aquesta proposta és finalment aprovada avui es presentarà novament a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona del proper mes d’abril.   
Què és el que farem a partir d’aquí:? 
- Primer de tot, vetllarem perquè la Comissió d’Urbanisme de Barcelona ho aprovi definitivament. 
De fet, el tràmit estrictament municipal haurà finalitzat i estarem en disposició de cedir els 
terrenys perquè la Generalitat hi construeixi un nou centre educatiu.  
-  En segon lloc, i en paral·lel, el que ja hem fet es demanar hora de visita amb la delegada dels 
SSTT d’Educació, la senyora Anna Riuró i demanar-li que, vistes les projeccions demogràfiques, 
que fan preveure que en el curs 2012 – 2013 hi hagi fins a 36 alumnes més que els actuals, doni 
una solució al problema que tindrem a curt termini. 
Les dates inicialment previstes per aquesta reunió són a finals de mes, si bé encara no ens han 
concertat hora oficialment. 
Ja els hi avanço que, el que els hi plantejarem, serà que, des del nostre punt de vista, la solució 
òptima és la de la construcció d’un tercer IES a Castellar, una instal·lació que, tal i com ja li hem 
insistit a la delegada dels SSTT en alguna ocasió, complementi la seva oferta formativa amb 
mòduls migs i superiors que actualment no tenim al municipi. 
Esperem que aquest posicionament tingui el recolzament dels diferents grups municipals i també, 
és clar, de la comunitat educativa de la vila. 
S’obra un torn d’intervencions per CiU. Amb la  Sra. Montse Gatell, que diu que just avui fa una 
setmana que es va celebrar la comissió informativa, prèvia a aquest ple, i no vam ser informats 
de la intervenció de la ciutadania en el plenari, així com tampoc se’ns va poder informar de la 
decisió que  prendria l’equip de govern al respecte, per aquest motiu improvisaré la intervenció. 
També i per properes vegades, si torna a passar una situació semblant demanaríem diligencia a 
l’equip de govern perquè informi als grups municipals de les possibilitats que tenim d’intervenir 
ens els punts de l’ordre del dia del plenari.  
Continua dient que com que la Federació d’Ampes de Castellar ens demana quina és la nostra 
posició respecte a aquest tema; dir que en primer lloc recolzem aquesta acció, en el sentit de la 
planificació de tots els equipaments d’educatius i de les necessitat educatives del municipi i 



també en especial aquesta. L’equip de govern va manifestar que com que s’incloïa a l’ordre del 
dia del ple d’avui aquest punt, que desencalla els tràmits urbanístics amb aquets text refós per a 
la futura cessió d’una parcel·la a la Generalitat per a la construcció del 3r institut; i possiblement 
aquesta acció proposada per la federació d’Ampes no caldria. No obstant aixó, nosaltres volem 
felicitar a la federació d’ampes per la seva iniciativa, per la iniciativa de venir al Ple a expressar-
nos  les seves inquietuds. 
Dit això, aprofitem per exposar que vam ser coneixedors, com els altres grups de l’oposició, de 
l’aturada dels tràmits urbanístics o d’aquest informe desfavorable dels Serveis Urbanístics de la 
Generalitat de Catalunya, perquè la pròpia ciutadania ens en va informar. Entenem que la 
voluntat de la federació d’ampes ha estat vetllar en cada moment, i aquesta també és la nostra 
voluntat, per això instem a la Regidora d’Educació a ser més eficaç en la comunicació. Fa més 
d’un any, el grup de Convergència i Unió va manifestar la necessitat de començar amb aquests 
tràmits urbanístics per a la cessió de la parcel·la pel 3r institut i ara aquest mes de març s’acaba 
el termini per fer la cessió a la Generalitat d’aquest espai, per tant anem tard. Creiem que 
l’opacitat i el silenci només crea confusió, un error en un plànol d’uns metres és assumible, però 
el que no es pot entendre és la no informació ni a la comunitat educativa, ni a les ampes, ni als 
grups de l’oposició, ni al consell escolar municipal. No es l’error en un plànol sinó en la manca 
d’informació ràpida que rau la mala gestió d’aquest cas i justament amb la federació d’ampes 
nosaltres la posem de manifest en aquest ple per tal que consti i acta. I aprofitem per recordar a 
la regidora d’educació que els tres grups municipals de l’oposició vam demanar una convocatòria 
urgent del consell escolar municipal i fins ara encara no se’ns ha convocat. 
Continua per l’Altraveu la Sra. Ita Espinosa dient que l’Altraveu votarà òbviament a favor, 
però lamentem aquest tràmit ja que si ens trobem aquí és degut a un error.  Error que en 
aquest cas  té una importància rellevant atès la urgència de la posada en funcionament d’un 
nou institut. Error que té el seu origen en el Pla General d’Ordenació, que des d’aleshores s’ha 
arrossegat per no haver-lo esmenat a temps. 
Aquest error comporta la impossibilitat de fer una escola-institut, que no és poca cosa. Ja 
sabem que és una ubicació que no agrada a ningú, però tal com tenim les zones 
d’equipaments exhaurides i amb una perspectiva de creixement de la població, trobem una 
temeritat malbaratar espais que més endavant podem trobar a faltar amb el raonament que 
ha estat un error humà.  Tan humà que ni la tècnica redactora, ni el cap d’àrea d’urbanisme ni 
el regidor se’n van donar compte.  Un error humà i llestos, ens diuen a correcuita. Si les coses 
s’haguéssin fet bé de bon principi, tindríem l’opció de triar.  Ara només ens queda la pitjor de 
les dues opcions i esperar que no s’endarrereixi més el projecte. 
Lamentem també la manca de transparència d’aquest govern quan ha sortit a la llum aquest 
error; i quan la comunitat educativa alertada, ha demanat explicacions, aquestes no s’han 
donat, ni en l’anterior Ple, quan L’Altraveu va suggerir que es donés informació i ERC va 
preguntar. Aleshores, Sr. Alcalde, es va limitar a aixecar la sessió plenària sense cap 
comentari al respecte. Posteriorment, els 3 grups municipals de l’oposició van entrar instància 
sol·licitant la convocatòria del Consell Escolar i el govern respon amb un article a la premsa. 
Dies després comuniquen que s’informarà en la Comissió mixta d’Escolarització, però no es 
convoca el Consell Escolar òrgan de més abast i importància. També la Federació d’Ampes de 
Castellar ha demanat explicacions. Un cop més l’obscurantisme i la poca voluntat, en aquest 
cas d’implicar a la comunitat educativa s’ha fet palès. Tan difícil és reconèixer els errors? 
Segurament amb una altra actitud ens haguéssim estalviat aquesta queixa. 
I ja que estem on estem, ens veiem abocats a defensar la construcció d’aquesta 3r IES per 
evitar qualsevol temptació d’aturar la seva posada en marxa justificant que potser d’aquí uns 
anys no serà necessari o que estem en temps de crisi. Defensem una educació i ensenyament 
públic de qualitat, Dret Universal, i això no és possible amb la massificació i amb pocs 
recursos. No és de rebut que en moments de crisi l’educació  surti mal parada. De ben segur 
que aquest 3r Institut farà la seva funció. Tenim ara dos instituts massificats, especialment 
l’IES Puig de la Creu, que han hagut d’habilitar un magatzem per crear un 4r grup de 1r 
d’ESO.  Amb una manca de places per a Batxillerat i Cicles Formatius,  que obliga als nostres 
joves  a estudiar fora del municipi. Tenim uns grans polígons industrials, seria desitjable que 



tots els joves que volen aprendre un ofici puguin formar-se i trobar feina en aquest municipi. 
Apostem doncs, tots plegats, per la formació dels joves de Castellar, ells s’ho mereixen, així 
ens ho mana l’Estatut de Catalunya (art. 131) i la Constitució Espanyola (art.27); tota la 
societat en sortirà guanyant. Per això, demanem que un cop la Comissió Territorial 
d’Urbanisme aprovi el Text Refós en la primera quinzena d’abril, esperem que així sigui, 
l’Ajuntament posi ben aviat els terrenys a disposició del Departament d’Educació de la 
Generalitat perquè es faci la reserva pressupostària pel 2011, per adjudicar i executar les 
obres el 2012. 
El Sr. Oriol Papell, per ERC, intervé dient que  2 de març d'aquest any la Generalitat va 
aprovar una inversió de 125,3 milions d'euros per a la construcció de 26 centres escolars a 
Catalunya. Al Vallès Occidental, els centres a construir són tres: un institut a Sant Cugat del 
Vallès, una escola a Terrassa i la nova escola de Rubí. El nou institut de Castellar no era en 
aquest paquet, i hauria d'haver-hi estat. En un context de crisi econòmica com l'actual, i amb 
la situació financera que té en aquests moments la Generalitat, aquest ha estat un luxe que no 
ens podíem permetre. 
I en un context de crisi econòmica hem d'apostar fort i més que mai per una educació pública 
de qualitat. I aquesta qualitat passa per que els laboratoris, les biblioteques i les aules de 
reforç dels instituts no s'hagin de reconvertir en aules ordinàries per falta d'espai. 
A l'octubre de 2009 l'equip de govern ens deia aquí mateix que Castellar té cobertes les seves 
necessitats de sòl per equipaments educatius, com a mínim, pels propers deu anys. Cinc 
mesos després ens trobem amb aquest punt sobre la taula i un descuit de dos mil metres 
quadrats. 
Els podríem dir i recordar moltes coses, però no ho farem. I no ho farem per responsabilitat en 
un tema tan important com és el d'educació. 
Els hem ofert col·laboració molts cops, però la por de que se'ls coli algú a la foto o que no els 
donin la medalla pot més que vostès. Varem col·laborar en el darrer moment per a desencallar 
el projecte del Sol i la Lluna, i ho tornaríem a fer. Col·laborarem en tot allò que estigui a les 
nostres mans per tal de que el projecte comenci a rodar i no haguem d'esperar als nous 
pressupostos de la Generalitat. Esperem que hagin après la lliçó -mai millor dit tractant-se 
d'aquest tema- i entenguin que amb supèrbia i punts informatius al ple no es construeixen 
equipaments educatius. Malgrat tot el nostre vot serà a favor.  
En torn de replica el Sr. Alcalde intervé per dir que l’equip de govern, quan se l’informa que 
la Comissió d’Urbanisme de Barcelona de moment ha suspès la tramitació, és veure i analitzar 
a través dels seus Serveis Tècnics que és el que ha passat, i després òbviament reunir-se amb 
els Serveis Tècnics de la Comissió d’Urbanisme de Barcelona per tal de valorar quines son les 
millors opcions. Ho hem portat tan aviat com ha estat possible, i de fer la feina de la que ens 
sentíem responsables, que es la de poder fer aquest text refós, s’ha fet. 
Hi ha hagut un error que significarà que no s’aprovarà a finals de desembre sinó a l’abril, 
aquets no és el problema, el problema és que realment els Serveis Territorials que són l’òrgan 
competent vegin que hi ha una necessitat per a la construcció d’aquest 3t institut. 
En cap moment s’ha amagat informació, el que hi ha hagut és un treball dels Serveis Tècnics 
conjuntament amb d’altres Serveis tècnics, els de la Comissió d’Urbanisme de Catalunya, per 
tal de valorar quina era la proposta que avui es presentava a aprovació, no podíem oferir 
informació als grups municipals i a la comunitat educativa,  sinó teníem una solució. 
Intervé per CiU la Sra. Montse Gatell per demanar que no es quedi en una declaració 
d’intencions        
El Sr. Oriol Papell per ERC també intervé dient que ja molt temps que es parla del tema i els 
terminis son justíssims perquè el 2012 tinguem aquest 3r institut. 
També per l’Altraveu la Sra. Ita Espinosa demana que la federació d’ampes pugui participar i 
col·laborar en donar empenta en el projecte del 3r institut 
Intervé la Sra. Mercè Vallès, per CiU dient que tal com ja s’ha dit des del Grup Municipal de 
CiU donarem suport a l’aprovació del pla especial d’assignació d’ús al solar qualificat 
d’equipament situat a la Ronda Cosidor, en definitiva, donem el nostre suport a la creació d’un 
nou Institut.  



Però alhora voldríem posar de manifest algunes observacions que fan que el nostre grup dubti 
que hi hagi una bona planificació escolar i una celeritat alhora de tramitar els projectes. 
Dubtes que ja hem manifestat en altres ocasions.  
El novembre de 2008 l’equip de govern, durant el Consell Escolar municipal, on hi ha 
representada la comunitat educativa de Castellar, que avui en aquest ple hi ha alguns dels 
seus membres, ens va dir que al 2009 s’iniciarien els tràmits  per un nou IES a Castellar, ara 
ja fa uns mesos que aquests tràmits van iniciar-se, i ja sigui perquè la Generalitat va 
desestimar inicialment el projecte, o sigui per altres motius, el cas és que un any després 
encara estem fent tràmits per tot just cedir els terrenys a la Generalitat per a la construcció 
d’un nou IES a Castellar. Bé per intentar cedir-los, perquè encara no ho estan. Per tant, 
permetin-nos que  el nostre grup no sigui massa optimista de cara a la celeritat de la 
construcció d’aquest nou IES, perquè veient com van els terminis i sabent que el Govern de la 
Generalitat, de qui en depèn la seva construcció, no té pressupostat el projecte del 3r IES en 
els pressupostos del 2010, doncs això, que no ho tenim massa clar. Aquest és un punt que ens 
agradaria que ens aclarissin: estan pactats els terminis amb la Generalitat? Quins són? 
I no ho tenim massa clar perquè ja ho hem comprovat en altres ocasions. Sense anar més 
lluny, l’Escola Sol i Lluna, que haurà d’estar acabada per començar les classes el 7 de 
setembre d’aquest any i esperem que així sigui, però comptem que s’hauria de treballar tot 
l’estiu a marxes forçades.   
De la setena escola: doncs no en sabem res de res, bé sí, que era molt urgent fer-la, que 
s’havia d’ubicar a les pistes d’atletisme, i que per cert es va  aprovar amb el vot del regidor 
trànsfuga, ja que els diferents grups de l’oposició vam presentar alternatives, que no van ser 
considerades, i ara, dos anys després que s’iniciés tot plegat, doncs no en tenim notícia, deu 
estar damunt alguna taula esperant temps millors,  o bé esperant que enlloc de l’excés de 10 
escolars que hem tingut aquest any siguin encara més i llavors sigui molt urgent i ja anem 
tard, demostrant que segurament aquesta no és la millor política de planificació escolar a 
Castellar. Tot i això, el que ens preocupa de debò és la posició de l’equip de govern que, 
després d’aquestes accions, ha manifestat reiterades vegades que no necessitem la setena 
escola. De moment, aquest any ja tindrem un grup de P3 que no sabrem on ubicar. 
I amb l’escola bressol, seguint la tònica de la regidora, no en sabem res, ni de l’evolució de 
l’obra ni dels tràmits amb la Generalitat. 
Per tant , i ja per acabar, el nostre grup municipal, sí, votarà a favor de tenir un nou IES, i que 
en definitiva és el que Castellar necessita, però volem que quedi constància que tenim els 
nostre dubtes que l’equip de govern no sucumbeixi abans a les necessitats de la generalitat 
que a les del municipi, com ja ha passat en altres temes, tot i la bona sintonia que la Regidora 
d’Ensenyament diu que ara hi ha amb el Govern de la Generalitat. Sintonia, potser sí, però 
bona gestió, permeti’m que ho dubti. El IES Puig de la Creu es va fer amb dos anys , amb 
sintonia o sense. El que cal és ser àgils i resolutius, i aquest equip de govern està demostrant 
que no ho és gaire. 
Per acabar el Sr. Alcalde intervé per explicar que es generen equivocs, l’Ajuntament de 
Castellar no aprova el projecte per tal de tirar endavant amb un equipament educatiu, el que 
fa l’Ajuntament és programar sol per tal de poder cedir, quan la Generalitat, li reclami el 
terreny per tal de poder construir aquest equipament, i el que està fent i ha fet l’Ajuntament 
durant aquets últims tres anys és programar sol perquè aixó es pugui fer, aquesta es la 
responsabilitat que té.  
Si que té responsabilitat pel que fa referència a l’escola bressol municipal que està construint 
al costat del CEIP Sant Esteve i aquesta avança correctament; és més en algunes ocasions 
l’Ajuntament s’ha hagut d’implicar per resoldre situacions que estaven absolutament 
encallades com va passar amb el CEIP El Sol i la Lluna, i de fet l’Ajuntament al final haurà de 
costejar part de l’obra del Sol i la Lluna per tal que estigui enllestida el setembre vinent.  
Amb les programacions de sol volem que els propers governs municipals no tinguin els 
problemes que s’han tingut alhora de planificar les necessitats de places escolars que tenim a 
Castellar. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 



8.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
8.1.- No n’hi han  
 
 9.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Per part del grup municipal de CiU la Sra. Montse Gatell exposa que som coneixedors que un 
grup de veïns de la zona del Calisso s’han entrevistat amb el Sr. Alcalde per exposar-li les 
molèsties provocades pel bar del Calisso, i segons ens han dit no han tingut una resposta clara 
de l’Administració, pregaríem una resposta sobre les accions que es pensen dur a terme. 
El Sr. Alcalde diu que estan assabentats de l’anomalia i que s’està buscant solucions. 
També intervé per aclarir que les preguntes que es vulguin presentar al Ple s’han de fer per 
escrit, ja que si es vol respondre en condicions s’ha d’estar informar sobre les qüestions que 
es dirimeixen en el plenari. 
El Sr. Marti Llobet, pel grup municipal de l’Altraveu demana¨: 
- Vàrem aprovar una moció sobre el tractament de l'uralita el ple del setembre del 2009 Doncs 
bé, després de mig any encara hi ha problemes per deixar el fibrociment a la deixalleria. Hem 
rebut queixes, i nosaltres mateixos hem pogut constatar, que hi ha dies que no l'accepten, 
altres no tenen paper plàstic per embolicar-lo i et conviden a comprar-lo al magatzem del 
costat. No si val instar als ciutadans a reciclar i que després l'administració no compleixi amb 
els acords adoptats. Si la deixalleria posa pegues i no facilita la recollida del fibrociment 
tornarem a veure com els marges es tornen a omplir de deixalles, encara que ja sabem que a 
vostès els costa de veure. 
- Atès que la vorera del passeig Tolrà, al costat de l’escola la Immaculada està tancada fins al 
marge de la carretera degut a l’aturada de les obres dels pisos de la plaça Major i que obliga 
als vianants a creuar la carretera, suggeriment el seu arranjament. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent un quart d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari 
amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
  


